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Fokus på benproblemer hos slagtekyllinger 

Danmark får ros for at være et af de lande i verden, der leverer de bedste produktionsresultater for slagtekyllinger. 

I den anden uge af september havde DanHatch inviteret Leonardo Linare fra Aviagen Ltd. UK til Danmark for at 
diskutere forekomst af benproblemer hos slagtekyllinger. Leonardo besøgte en slagtekyllingeproducent og de 
forskellige foderstofproducenter for at diskutere foderrecepter. Den 13. september afsluttede Leonardo sit besøg 
med at præsentere sine nyeste resultater for medlemmer af Dansk Slagtefjerkræ’s Produktionsudvalg. Leonardos 
budskaber var:

l Stor ros til Danmark for at være et af de lande i hele verden, der leverer de bedste produktionsresultater for slagtekyllingerne. 
l Hel hvede tilsætning er OK, men vær opmærksom på kyllingernes ædeadfærd, og undgå en for kraftig fortynding af færdig foderets

næringsstoffer. For meget hvede kan være negativt for kyllingernes dannelse og udvikling af knogler, brusk og sener.
l Foderstoffirmaerne går lige til underkanten med tilsætning af Ca og P i foderet. Dette gør produktionen meget følsom overfor variationer eller 

uhensigtsmæssigheder i pasningen, og som en følge deraf kan kyllingerne nemt komme i en mangelsituation.

Det var utroligt spændende, at høre Leonardo Linares indlæg. Han kom med nogle meget ærlige observationer og konklusioner og svarede meget 
velvilligt på spørgsmål fra tilhørerne. Vi fik alle godt stof med hjem til eftertanke!

Forfatter: Jette Søholm Petersen, Videncentret for Landbrug, Fjerkræ.
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